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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 12 april 2011 
 

Justerat den 13 april 2011 

 

Godkänt via e-post Godkänt via e-post 

  

Kerstin Bergenbrant Olsson                                Kerstin Svenson  

    

Plats: Förvaltningen Telefonvägen 30, Mobilen 

Tid:   Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk vice ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot PRO  

Lars Åsberg  ledamot SPF  

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Tita Bergquist ersättare SPF 

Ingrid Eriksson ersättare SPF 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

 

Ingrid Widebäck avdelningschef social omsorg 

Agneta Blomkvist medicinskt ansvarig sjuksköterska, MAS 

Anneli Rydström  sekr. i rådet 

 

Förhinder:  

Valter Lund  ledamot PRO  

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen och förklarade sammanträdet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens 

protokoll.  

 

§ 4. Information från MAS 

Agneta Blomkvist, medicinskt ansvarig sjuksköterska, MAS, var idag 

inbjuden till pensionärsrådets sammanträde. 
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Förvaltningen har två medicinskt ansvariga sjuksköterskor, det är Agneta som 

ansvarar för äldreomsorgen och Eeva Eriksson för omsorgen och social 

psykiatrin. Eeva har också uppdrag i stadsdelsförvaltningen Älvsjö. 

 

Patientsäkerhetslagen är en ny lag som kom 1 juli 2010. Hälso- och 

sjukvårdarbetet kommer till stor del att styras av denna lag. Syftet är att 

arbeta strukturerat och systematiskt med patientsäkerhetsarbetet. Arbetet ska 

vara inriktat på förebyggande insatser. Detta för att undvika patientskador. 

Många drabbas av vårdskador, vanligast är läkemedelsskador.  

 

Det är läkaren som ansvarar för att läkemedelsgenomgång genomförs, årligen 

eller oftare vid behov. Bor den äldre i ordinärt boende är det den äldres läkare 

vid vårdcentralen som ansvarar för läkemedelsgenomgången och vid 

boendena är det den läkare som ansvarar för boendet.  

 

Vid vård- och omsorgsboende och servicehus prioriteras följande områden, 

där rutiner och arbetssätt finns. 

 

Förebygga fall, kan t.ex. handla om att ta bort mattor så att den äldre inte 

snubblar. 

  

Förebygga trycksår, bl.a. bedöma om boende har ökad risk att få trycksår t.ex. 

om personen har svårt att röra sig, så att detta kan förebyggas med olika 

insatser. 

  

 Förebygga undernäring, bra och näringsriktig kost är viktigt. 

 

God hygien, hygienronder genomförs. God handhygien är särskilt viktigt. 

 

Vård i livets slut, handlar om att dämpa smärta och ångest samt ge en god 

omvårdnad. Att prata med personen och närstående är mycket viktigt. Stöd 

och kompetensutveckling för personalen är också angeläget så att personalen 

känner sig trygg i sin yrkesroll.  Förvaltningen lämnar uppgifter till Palliativa 

registret. Efter varje dödfall ska ett antal frågor besvaras om hur det gick, så 

att vi får svar på om vi ger en god vård i livets slut och vad som behöver 

utvecklas. 

 

Patientsäkerhetslagen ska också stärka patientens och närståendes inflytande. 

Brister och synpunkter anmäls till Socialstyrelsen. 

 

 Pensionärsrådet tackade Agneta för en bra information.  

 

§ 5. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

 Pensionärsrådets protokoll 2011-03-15 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Handikapprådets protokoll 2011-03-10 

Pensionärsrådet ställer sig bakom handikapprådets uttalande om att de 

kommunala verksamhetsbidragen aldrig räknas upp fast kostnaderna ökar för 

föreningarna.   
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§ 6. Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2011-03-17 

Pensionärsrådet tog del av stadsdelsnämndens protokoll som lades till 

handlingarna. 

  

§ 7. Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 2011-03-15 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s samtliga uttalande. 

 

§ 8. Information  

 Ingrid Widebäck informerade om följande aktuella frågor. 

 

 Ordlista 

En ordlista över förkortningar som används inom social omsorg, 

äldreomsorg/hälso- och sjukvård samt vissa förvaltningsövergripande 

förkortningar har nu äntligen tagits fram av förvaltningen, vilken delades ut 

till pensionärsrådet. Tanken är att ordlistan fylls på och uppdateras 

regelbundet. 

  

 Äldrestöd 

Ingrid framförde information från Yvonne Goldberg, avdelningschef för 

äldreomsorgens utförare. Under sommaren kommer Äldrestöd att prioritera 

och satsa på uteaktiviteter, såsom dagsutflykter och inte på inomhus 

aktiviteterna.  

 

Lars Åsberg undrade hur det blir med promenadgruppen på Fruängsgårdens 

servicehus. 

 

Yvonne Goldberg inbjuds till nästa sammanträde den 17 maj. 

 

Anvisningar för parboendegaranti 

Staden har fattat beslut om en paraboendegaranti som innebär att även 

makar med olika omvårdnadsbehov ska ges möjlighet att bo tillsammans.  

Parboende är dock inte lämpligt inom vård- och omsorgsboende med 

demensinriktning eller boende för äldre med psykiska funktions-

nedsättningar om inte båda makarna har behov av sådant boende. 

Äldreförvaltningen har utarbetat anvisningar för tillämpning av 

parboendegaranti. Ärendet delades ut till pensionärsrådet. 

 

Bifall ska alltid ges till parboende. Parboende kan vara att bo i samma rum, 

lägenhet eller inom samma boende/byggnad. Det är makarnas individuella 

behov och önskemål som ska tillgodoses. Vid Axelsberg finns t.ex. möjlighet 

att en bor på servicehus och en på vård- och omsorgsboende. På Axelsbergs 

vård- och omsorgsboende finns också stora rum om 50 kvm. 

 

På stadens webb/ Jämför Service finns information om olika boenden och 

t.ex. om parboende kan erbjudas.  

 

Årsrapporter  

Äldreombudsmannens årsrapport och äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 

delades ut till pensionärsrådet. Rapporterna diskuteras vid nästa 

sammanträde.  
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Förvaltningen brukar också få en särskild rapport från äldreombudsmannen 

om hur det ser ut i stadsdelen. Anneli R undersöker detta närmare.  

 

§ 9. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2011-04-14 

Följaden ärenden behandlades av pensionärsrådet. 

 

Ärende 2: Medborgarförslag strandparken i Ekensberg – trädäck längs 

Mörtviksstranden 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 3: Underlag för budget 2012 med inriktning 2013 och 2014 

Pensionärsrådet undrade om föreningarna kommer att ha tillgång till 

lokalerna i den nya byggnaden vid Sannadalsparken, vilket har sagts tidigare.  

Vad avses med kompletterande verksamhet i Sannadalparken?  Ingrid 

informerade att det är Ekensbergs dagliga verksamhet (LSS-verksamhet) som 

kommer att flytta dit då verksamheten behöver bättre lokaler.   

 

Rådet frågade om förvaltningen fått något besked ang. överklagandet 

gällande Arbetsmiljöverkets föreläggande på utformningen av 

hygienutrymmena på Axelsbergs och Trekantens servicehus.  

Ingrid svarade att förvaltningen inte har fått något besked. 

 

Ärende 9: Samverkan med lokala näringslivet för ekonomiskt stöd till 

att skaffa fler papperskorgar 

Pensionärsrådet anser att det behöver sättas upp fler papperskorgar i 

stadsdelen. 

 

Ärende 11: Plansamråd om förslag till detaljplan för Timotejen 17 i 

Midsommarkransen 

Pensionärsrådet anser att det behövs fler parkeringsplatser. 

 

§ 10. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Årsmöte hölls den 31 mars. 

Gudrun Sköldehammar, bitr. enhetschef vid Hägersten-Liljeholmens 

hemtjänst deltog och informerade generellt om hemtjänst. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Årsmötet ägde rum den 9 mars. 

 

Axelsbergs förtroenderåd, Tita Bergquist: Nästa vecka anordnar 

förtroenderådet påsklunch. I maj invigs cafét och i juni blir det 

midsommarfest. 

 

Förslag till förbättringsåtgärder har tagits upp med Micasa, t.ex.brasa till den 

öppna spisen, gympasal m.m.   

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte 

den 29 mars. De boende känner oro inför ev. förändringar och vill gärna att 

politikerna informerar de boende om vilka planer som finns för servicehusets 

framtid. Rykten går att det ska avvecklas eller bli annat boende om två år. 

Nästa förtroenderådsmöte är den 26 april. Vårlunch blir det den 10 maj.  



                                PROTOKOLL NR 4/2011 

                              SAMMANTRÄDESDATUM 

                                              2011-04-12 

                             SID 5 (5) 

                                                                                                                                                                                                               

 

 
 

Kransen och Hägerstensåsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil hade 

inget nytt att informera om då förtroenderådet har möte idag. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Årsmöte hölls den 24 mars. 

Lars framförde att förtroenderådet har ett bra samarbete med restaurangen.  

Den 31 mars ska rådet diskutera verksamheten i sommar. Nästa 

förtroenderådsmöte äger rum den 26 maj. Den 22 juni blir det 

midsommarfest.  

I höst kommer förtroenderådet att någon söndag inbjuda till kaffestund. 

Rådet har bokat in sina sammanträden för hela året, så att enhetschef m.fl. ska 

ges förutsättningar att planera och delta. 

 

§ 11. Inbjudan till konferenser m.m. 

   - 

§ 12. Övriga frågor 

   

 Arbetsformer för stadsdelsnämndernas pensionärsråd 

Kerstin Svenson frågade om SPF och PRO fått inbjudan till konferens som 

handlar om hur stadsdelsnämndernas pensionärsråd och kommunstyrelsens 

pensionärsråd bör arbeta, vilka frågor som ska tas upp på sammanträden osv. 

Kerstin tycker det är angeläget att samtliga pensionärsföreningar inbjuds att 

diskutera detta. 

 

Pensionärsrådet tog upp att ärendena ibland kommer sent. Önskemål om 

annan veckodag/torsdag för rådets sammanträden framfördes. Genomgång av 

tidigare protokoll bör ges mindre utrymme.  

 

§ 13.  Nästa sammanträde 

Tisdagen den 17 maj kl. 10-12 med förmöte kl. 09.15-10.00. 

Plats: Förvaltningen, plan 9, Besöksrum 1 

 Yvonne Goldberg inbjuds till sammanträdet. 

 

Förslag på ”gäster” till kommande sammanträden diskuterades. 

Polisen, samt information om brand 

Marie Bergström, projektledare för Bättre Samverkan Bättre Liv 

Teamet mot våld i nära relationer 

 

§ 14.  Sammanträdet avslutas 

 Ordförande tackade alla och förklarade sammanträdet avslutat.  

 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


